

2022年6月至9月的活動

Activities from June to September 2022

21

6月 JUN 2022

監警會與投訴警察課的聯席會議

Joint IPCC and CAPO Open Meeting



在監警會與投訴警察課的聯席會議上，警方匯報已全面落實監警會專題審視報告提出的52項建議。過去兩年來，警隊就會方提出的建議積極推出並落實78項改善措施，全面優化警隊處理大型公眾活動的工作。

During the Joint Meeting between IPCC and CAPO, the police reported that the 52 recommendations proposed in the Council's Thematic Study Report had been fully implemented. In the past two years, the police took the initiative to introduce and implement 78 improvement measures in response to the IPCC's recommendations to optimise their overall handling of public order events (POEs).

會後，主席王沛詩女士在宣傳及社區關係委員會主席陳錦榮先生和秘書長梅達明先生的陪同下主持傳媒簡布會，讓公眾了解委員會的最新動向，並回答傳媒提問。陳錦榮先生於會上介紹監警會在宣傳及與持份者聯繫方面的工作，梅達明秘書長則講解第二十九期通訊內「與交通相關的服務質素改善建議」專題故事，並概述因處理大型公眾活動而衍生的投訴個案的統計數字。

After the meeting, Ms Priscilla Wong Pui-sze (Council Chairman), accompanied by Mr Clement Chan Kam-wing (Chairman of Publicity and Community Relations Committee) and Mr Daniel Mui (Secretary-General) hosted a media briefing session to keep the public informed of the Council's recent developments and answer media enquiries. Mr Clement Chan introduced the Council's publicity work and stakeholder engagement activities, while Mr Daniel Mui presented the cover story of the 29th issue of *IPCC Newsletter* regarding traffic-related Service Quality Improvement Initiatives (SQIIs), and shared the latest statistics on the handling of complaints arising from POEs.

24

6月 JUN 2022

監警會校園計劃

IPCC School Programme



因應近期疫情發展，秘書處代表透過網上講座向超過150名師生介紹監警會的工作、觀察員計劃和本港兩層架構投訴警察制度，並透過分享真實投訴個案，闡述監警會如何秉持以證據為依歸的原則，仔細審核每宗投訴個案，讓投訴人和被投訴人均得到公平公正的對待。

In light of recent pandemic development, the Secretariat representatives conducted a webinar for over 150 teachers and students to introduce the IPCC's work, the Observers Scheme and the two-tier police complaints system in Hong Kong. Through sharing of real complaint cases, the attendees of the webinar gained a better understanding of how the IPCC scrutinises each complaint case with an evidence-based approach so as to accord a fair treatment to both complainants and complainees.

最新動態

Recent activities

2022年8月
26日及31日
26 and 31
August 2022

到訪撲滅罪行委員會 Visits to District Fight Crime Committees



梅達明秘書長和劉雅潔署理副秘書長(行動)於8月26日出席北區撲滅罪行委員會(滅罪會)會議，介紹監警會的角色和法定職能。同月31日，個案審核小組主席歐楚筠女士聯同秘書長出席深水埗區滅罪會會議，就近年投訴趨勢、投訴人的權與責、會方向警隊提出的各項服務質素改善建議等議題，與出席人士交流意見。滅罪會委員對會方為維持投訴制度公平公正所作出的不懈努力表示讚賞。

Mr Daniel Mui (Secretary-General) and Ms Regina Lau (Acting Deputy Secretary-General (Operations)) introduced the role and statutory functions of the IPCC at the North District Fight Crime Committee (DFCC) meeting on 26 August. On 31 August, Ms Ann Au Chor-kwan (Case Vetting Sub-group Chairman), accompanied by Secretary-General, attended a meeting with the Sham Shui Po DFCC, during which they exchanged views with the DFCC members on issues such as complaint trends in recent years, complainants' rights and responsibilities, as well as various SQIIs the IPCC proposed to the police. The DFCC members expressed their appreciation of the Council's unwavering efforts in upholding a fair and impartial complaints system.

監警會委員和觀察員 IPCC Members and Observers

任期已屆滿的監警會委員 Retired IPCC Member:

1. 林定國資深大律師，SBS，JP Mr Paul LAM Ting-kwok, SBS, SC, JP

(任期至2022年6月 Appointment: Until June 2022)

*獲中央人民政府任命為香港特別行政區政府律政司司長，於2022年7月1日生效。

*Appointed by the Central People's Government as the Secretary for Justice of the Government of the Hong Kong Special Administrative Region with effect from 1 July 2022.

任期已屆滿的監警會觀察員 Retired IPCC Observer:

1. 廖添誠博士 Dr Marcus LIU Tin-shing

(任期至2022年7月 Appointment: Until July 2022)